

Title (en)
Safety switch.

Title (de)
Sicherheitsschalter.

Title (fr)
Commutateur de sécurité.

Publication
EP 0653771 A2 19950517 (DE)

Application
EP 94116205 A 19941014

Priority
DE 4338910 A 19931115

Abstract (en)
[origin: DE4338910C1] In the case of this safety switch, the indexing wheel (5) for operating the switch plunger is fitted on both sides with in each case two mutually independent bolt pieces (12, 13) which are, however, coupled in terms of movement, each have a locking bolt (16) and are each sprung by means of at least one spring (15). The locking bolts (16) can be locked into adjacent housing regions. Operating surfaces (36) on the bolt pieces (12, 13) can be arranged physically offset with respect to operating surfaces (6) on the indexing wheel (5) so that unlocking and rotation of the indexing wheel (5) can be carried out only by means of a very specific operating device of complex design, and it is also not possible to unlock it by force, because of the total of four locking bolts (16). <IMAGE>

Abstract (de)
Bei diesem Sicherheitsschalter ist das Schaltrad (5) zur Betätigung des Schalterstößels beidseitig mit jeweils zwei voneinander unabhängigen, jedoch bewegungsgekoppelten Riegelstücken (12, 13) bestückt, die jeweils einen Sperrbolzen (16) haben und jeweils mit mindestens einer Feder (15) abgedichtet sind. Die Sperrbolzen (16) können in angrenzenden Gehäusebereichen verriegelt werden. Betätigungsflächen (36) an den Riegelstücken (12, 13) können räumlich versetzt zu Betätigungsflächen (6) am Schaltrad (5) angeordnet werden, so daß nur mit einem sehr speziellen im kompliziert ausgeführten Betätigten Einstieg und Verdrehung des Schaltrades (5) durchgeführt werden können, dessen Einstieg infolge der insgesamt vier Sperrbolzen (16) auch nicht gewaltsam durchgeführt werden kann. <IMAGE>

IPC 1-7
H01H 27/00

IPC 8 full level
H01H 27/00 (2006.01)

CPC (source: EP US)
H01H 27/002 (2013.01 - EP US); **H01H 2027/005** (2013.01 - EP US)

Cited by
CN106449208A

Designated contracting state (EPC)
BE CH DE ES FR GB IT LI NL SE

DOCDB simple family (publication)
DE 4338910 C1 19950216; DE 59405371 D1 19980409; EP 0653771 A2 19950517; EP 0653771 A3 19951122; EP 0653771 B1 19980304;
ES 2113026 T3 19980416; US 5516993 A 19960514

DOCDB simple family (application)
DE 4338910 A 19931115; DE 59405371 T 19941014; EP 94116205 A 19941014; ES 94116205 T 19941014; US 33949694 A 19941114